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Preparation of large  plant Material 

The Large plant Materials: either the Plant or part of it retains its dry or 
wet for reference when needed, either in Herbarium or museums and 
classrooms. The preparation  divides  into two types: 

    1- Dry preparation 

    2- Wet preparation 

ة ) ة ( ال ـه ة غ ال ات ات ال ـ الع  ت

ه  ف  ه  ءاً م امل أو ج ات ال ة ) إما ال ة ( ال ه ة غ ال ات ات ال الع ق 

احف  ة أو في ال ع اجة، إما في ال ه ع ال ع إل ج اً لل راسة.جافاً أو ر وقاعات ال  

ا :  ع ه ق ال إلى ن  و

 Dry preparationت جاف  - 1

2 - .  Wet preparationت ر

 

Dry preparation: 

The Plant, or a branch represents a complete plant, can be  used for 

preparation, these samples or plant material must include stem and 

leaves, flowers or fruits, to identify the sample. In addition, the plant 

samples characterized by Morphological characters which must be 

concerned to remain for study. Since these samples will become dry 

and fragile, it must take care when used for the purposes of research 

and study.  

To prepare the samples in dry preparation the following method 

can use  
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اف  ال ال

ــ  ع أو غ ــة فــ هــا علــى ه ء م املــة أو جــ ة  ام ال اتات ذات الأج  حف مع ال

قان  ــ علــى ســ أن ت اء  املة الأج ن  ات أن ت ه الع اعى في ه امل، و ات ال ل ال

ــهل  ا  ة، لأن هــ ــ ــة أو م ه اتــات ال انــ مــ ال ن في حالة الإزهــار إذا  وأوراق، وأن ت

ف ع ــ أن  ال ــة  اه ــفات  ــ  ــة ت ات ــات ال الإضافة إلى ذلــ فــإن الع ة.  على الع

ــة  ح جافــة ه ف ت ات س ه الع ا أن ه ضها. و لها ع ع ة  ف قى م ى بها ل ع

الها  ع ــ اســ ــة بهــا ع ا ــ الع ــا  فهــا،  عــ ت ــة بهــا  ا ــ الع ، فإنــه  ــ عة ال ســ

را اض ال وال ة: لأغ ال قة ال ام ال اً جافاً  اس ات ت سة. ول الع  

 

Preaaing method 
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Wet preparation :                          
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